
Woordvoering Kadernota 

Voorzitter, het beeld dat de kadernota schetst is somber. Als gemeente worden we 
geconfronteerd met krapte op de arbeidsmarkt. Daardoor staat het uitvoeren van alle mooie 
plannen uit de Ontwikkelagenda onder druk. Die druk wordt verder vergroot door de 
onzekerheid over de bijdrage uit het gemeentefonds vanuit de Rijksoverheid. Daarom stelt 
het college een ‘fundamentele bezinning’ voor. PRO21 vindt dat verstandig en kijkt uit naar 
het procesvoorstel dat wij in oktober zullen ontvangen.  

Wij willen dit moment gebruiken om aan te geven dat het voor PRO21 bij dat procesvoorstel 
belangrijk is dat we dit samen doen. Met college, raad en samenleving. Waarin duidelijke 
kaders worden geschetst, zodat iedereen weet wat de verwachtingen zijn. En inzicht dat 
wordt gegeven in de manier waarop de scenario’s worden uitgewerkt. Zodat wij als raad 
straks ook in positie zijn om een keuze te kunnen maken. 

Bij het maken van die keuze zal PRO21 de afweging maken op basis van onze 
kernwaarden, samen, open, dichtbij en toekomstgericht. Wat betekent dat wij bij die keuze 
kijken naar de toekomst. Dat we een schone, groene en gezonde leefomgeving voor onze 
inwoners borgen. Dat ouderen genoeg te doen hebben, dat kinderen veilig kunnen opgroeien 
en dat we aan hen straks een gezonde planeet doorgeven. Dat iedereen in onze gemeente 
een fatsoenlijk bestaan kan opbouwen. Dat we investeren in preventie, om langer gezond te 
blijven en om dure zorg in de toekomst te voorkomen. Dat de gemeente er voor je is als je in 
de problemen komt. Dat ieder kind een eerlijke kans krijgt. En dat de mens centraal staat, 
niet de regels en de procedures. Dat we open staan voor vernieuwing en verandering. En dat 
we ruimte blijven bieden aan onze maatschappelijke organisaties en verenigingen. 

Voorzitter, PRO21 constateert dat er nog veel, heel veel op de planning staat. Door het 
tekort aan personeel is het de vraag hoe realistisch het is dat al die plannen ook volgens 
deze planning worden uitgevoerd. En we vinden het belangrijk dat we als raad ook een rol 
krijgen als een planning niet gehaald wordt. Nu worden we vaak geconfronteerd met de 
mededeling dat iets langer gaat duren. En zien we dat wij ons als raad moeten aanpassen 
aan de planning van het college. Met lege en volle vergadermaanden tot gevolg. Dat moet 
beter, ook om zorgvuldige besluitvorming door de raad te garanderen. En daarbij willen wij 
als PRO21 alvast benoemen dat voor ons zorgvuldigheid gaat boven snelheid. 

Het college vraagt ons om in te stemmen met de inzet om de te verwachten bezuinigingen 
op de jeugdzorg per saldo volledig te compenseren in de structurele uitgaven. PRO21 heeft 
begrip voor dit voorstel. Wel willen wij daarbij een kanttekening maken. Namelijk dat het voor 
PRO21 belangrijk is dat kinderen veilig kunnen opgroeien, dat ieder kind een eerlijke kans 
verdient. En dat het kind centraal staat, niet de regels en de procedures. PRO21 gaat ervan 
uit dat de periode van ingroei en de investering de ruimte biedt om daar rekening mee te 
houden. Zodat de jeugd niet het kind van de rekening wordt. 

Hoevelaken. PRO21 wil vragen om extra aandacht voor Hoevelaken. Er komt veel op 
Hoevelaken af, zoals het concept besluit voor de noodopvang plus voor asielzoekers. De 
mededeling uit Den Haag dat de reconstructie van knooppunt Hoevelaken op de lange baan 
is geschoven. En is de gemeente bezig met de vernieuwing van De Stuw en de Visie op het 
Hoevelakense Bos. Er spelen ontwikkelingen in het centrum en de veiligheid rondom het 
station is een punt van zorg. Voorzitter, wat doen wij voor Hoevelaken? En hoe informeren 
wij de Hoevelakers daarover, zodat zij dat ook weten? Want hoewel voor PRO21 
vanzelfsprekend, Hoevelaken is voor ons net zo belangrijk als onze andere kernen. Alleen 
dat is niet het gevoel dat in Hoevelaken leeft. Voor ons is het daarom belangrijk om daar 
actie op te ondernemen. 



Duurzaamheid is een onderwerp waar veel onder valt: duurzame energie, duurzaam met 
producten omgaan, netcongestie en nog veel meer. Duurzaamheid is belangrijk om een 
gezondere gemeente te zijn die nog lang mee gaat. Duurzaamheid is wel iets wat we met 
zijn allen doen, met een duidelijke koers en gezamenlijk doel. Het lijkt alsof we als raad en 
inwoners niet altijd voldoende op de hoogte zijn van de gekozen weg van onze eigen 
gemeente. Of deze nou door het college of de provincie wordt bepaald, we willen als raad 
graag informatie hebben en weten wat onze rol is. En niet het gevoel hebben dat we worden 
overvallen door een gemaakt of opgelegd besluit.   

En voorzitter, hoewel in het hoofdstuk veranderend samenspel tussen inwoners en overheid 
aandacht is voor participatie vindt PRO21 dat het college zich niet genoeg bewust is van het 
belang van goede communicatie en participatie.  

Wij zien een samenleving waarin de verdeeldheid toeneemt. De verschillen tussen arm en 
rijk worden groter. De overheid wordt niet vertrouwd. Via social media maken we elkaar voor 
van alles uit. Dat leidt tot een bijzondere samenleving: één waarin we niet meer samen lijken 
te leven. Een samenleving waarin het ieder voor zich is. Waarin eigen waarheid, vanuit de 
eigen bubbel, belangrijker lijkt dan verbinding. ‘Hoe kunnen we weer echt gaan samen-
leven?' Als gemeente een antwoord vinden op die vraag: dát vindt PRO21 belangrijk. 

En PRO21 ziet daarvoor echt kansen. Want er is altijd meer wat ons bindt dan wat ons 
scheidt. Daar gelooft PRO21 in. Daar hebben we ook goede voorbeelden van. Iedereen wil 
bijvoorbeeld een veilige plek om te wonen. Iedereen wil kansen op een beter leven: voor 
zichzelf en voor komende generaties. Misschien hebben we andere ideeën over hoe we dat 
bereiken. Dat is niet erg. We komen juist tot betere oplossingen als we met elkaar praten. 
Dat doen we hier in de gemeenteraad, maar hoe betrekken we de samenleving daar goed 
bij? 

En daar is volgens PRO21 nog werk aan de winkel. Zo is een besluitvormingsproces meestal 
geen rechte lijn. Soms moet je één of meer stapjes terug: om de samenleving te betrekken. 
Doe dat ook. Betrek mensen. Informeer hen. Luister naar hun ideeën. Zoek sámen met hen 
naar oplossingen. Informeer hen over je keuzes. Leg uit waarom je die zo maakt. En nee, 
niet iedereen zal altijd helemaal tevreden zijn. Maar zorg voor transparantie. Daarmee bereik 
je meer begrip. 

En voorzitter, het is daarbij belangrijk dat we beseffen dat het vertrouwen in de overheid laag 
is. Dat maakt een goed gesprek voeren tot uitdaging. Wat vraagt dat minimaal? Volgens 
PRO21 is dat een open houding. Transparantie, openheid en eerlijkheid. En niet in de laatste 
plaats: de communicatie moet begrijpelijk zijn. De toegang tot de gemeente laagdrempelig. 
Letterlijk en figuurlijk. De gemeente moet zichtbaar zijn in onze wijken. En hoort te weten wat 
er speelt. En dat doe je niet alleen door informatie te zenden. Daarvoor moet je ook 
reageren. Op vragen, op suggesties. Door te communiceren over wat leeft. 

Daarom is PRO21 teleurgesteld dat de participatievisie nog steeds niet in de ‘bijlage: 
inspanningen en activiteiten voor de komende jaren’ staat. Dat terwijl wij bij de bespreking 
van de Ontwikkelagenda de toezegging kregen dat het een omissie was. En in de 
raadsinformatiebrief van april stond dat besluitvorming na de zomer zou plaatsvinden. 
Daarom dienen wij daarover een motie in. 

  
 


